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قیمت سکه و ارز ) به تومان(
قیمت بازارنوع سکه

917500سکه تمام طرح جدید
917000سکه تمام طرح قدیم

462500نیم سکه
261500ربع سکه

171000گرمی
93752هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3175دلار
4120یورو
5195پوند

868درهم

تسلیت

جناب استاد علی رضائی
و جناب آقای دکتر عاصفی

مصیب��ت وارده فوت نا به هن��گام مرحومه خانم حوری 
رضائی )عاصفی( را به شما و خانواده محترمتان تسلیت 

عرض می نمائیم.
خانواده-جلیلیانودکترمهدییزدانپناه

دبیر انجمن صنفی حمل ونقل 
ریل�ی از افزایش قیمت بلیت 70 
درصد قطارها از 11 مهرماه جاری 

خبر داد.
غلامحسین عبداللهی در گفت وگو 
با فارس اظهار داش��ت: با تصمیمات 
اتخاذ ش��ده از 11 مهرماه حدود 30 
درص��د بلیت قطارها ب��دون افزایش 
قیم��ت و مابقی با رش��د قیمتی 2 تا 

24 هزار تومانی روبرو خواهند شد.
وی با بیان اینکه بخش خصوصی 
برای مدیریت بنگاه اقتصادی و پوشش 
کام��ل هزینه های س��رمایه گذاری و 
بهره برداری باید به منابع درآمدهای 
فروش بلیت اکتفا کند افزود: افزایش 
قیم��ت بلیت ب��ه می��زان معقول و 
متناسب با افزایش هزینه های سالانه 
)قیمت واقع��ی( از جمله راهکارهای 

اساسی در این زمینه است.

دبیر انجم��ن صنفی حمل ونقل 
ریلی با اش��اره به شیوه قیمت گذاری 
تکلیفی از س��وی دولت، ثابت ماندن 
و ی��ا افزای��ش حداقل��ی تعرفه بلیت 
جمل��ه  از  را  مس��افری  قطاره��ای 
موضوعات م��ورد اخت��لاف دولت و 
بخش خصوصی برش��مرد و گفت: از 
ابتدای س��ال جاری تاکنون با توجه 
ب��ه افزایش تورم در حوزه حمل ونقل 
ریلی شاهد هیچ گونه افزایش قیمتی 
نبوده ایم و این مس��ئله ش��رکت های 

مذکور را دچار زیان کرده است.
وی ب��ا بی��ان اینکه ای��ن تداوم 
ضرر و زیان منجر به گریزان ش��دن 
از  بخ��ش خصوص��ی  ش��رکت های 
س��رمایه گذاری مجدد در این حوزه 
می ش��ود اضافه کرد: در حال حاضر 
بخ��ش خصوصی حجم عم��ده ای از 
جابه جایی مس��افران را برعهده دارد 

ام��ا با ای��ن وج��ود از ابتدای س��ال 
جاری به واسطه عدم افزایش قیمت 
بلیت، تفاوت قیمت ه��ای تکلیفی و 
واقعی حیات ش��رکت های خصوصی 
حمل ونق��ل ریلی مس��افر را تهدید 

جدی کرده بود.
عبدالله��ی اف��زود: پی��رو همین 
مسئله طی جلس��اتی که با متولیان 
راه آهن و نمایندگان بخش خصوصی 

برگزار ش��د مقرر شد به منظور ارائه 
خدمات مطلوب تر قیمت بلیت قطار 
از 11 مهرماه سال جاری افزایش یابد.
وی بیان کرد: بخش دولتی برابر 
اصل 44 قانون اساس��ی نمی تواند از 
این پس در این حوزه سرمایه گذاری 
مستقیم داشته باشد، بخش خصوصی 
ب��ه منظور ارائه س��رویس و خدمات 
با کیفیت ت��ر و مطلوب بای��د بتواند 

متناس��ب با افزایش تورم در جامعه 
نس��بت به افزایش قیم��ت خدمات 

خود اقدام کند.
دور جدید

 فروش بلیت قطار
دور جدید فروش بلیت قطار برای 
ب��ازه زمانی 11 مهر تا 30 آبان ماه، از 
فردا )چهارش��نبه دوم مهرماه( آغاز 
می شود.این دوره از فروش بلیت های 
قطار از س��اعت 8/30 روز چهارشنبه 
دوم مهرماه از طریق همه آژانس های 
فروش بلیت قطار در س��طح کش��ور 

آغاز می شود.
فروش اینترنتی بلیت قطار برای 
این دوره، از س��اعت 6 صبح روز دوم 

مهر آغاز خواهد شد.
همچنین فروش بلیت قطارهای 
بین المللی نیز از ساعت 12 ظهر روز 

دوم مهرماه آغاز می شود.

دبیر انجمن صنفی حمل و نقل ریلی خبر داد

افزایش قیمت بلیت قطار از 11 مهر

ی�ک روز پس از اینکه معاون 
اول رئیس جمه�ور اع�ام ک�رد: 
دولت تصمیمی برای گران کردن 
ن�ان اتخ�اذ نکرده، مع�اون وزیر 
صنعت، معدن و تجارت بر افزایش 
قیمت این کالای اساس�ی تاکید 

کرد.
علی قنبری در گفت وگو با ایسنا، 
با اش��اره ب��ه پایین ب��ودن کیفیت و 
کمیت پخت نان اظهار کرد: با توجه به 
عدم افزایش قیمت نان در کشور، هم 
مردم متضرر می شوند و هم نانوایان، 
ب��ه دلیل اینکه وزن چانه ای که برای 
پخت نان درنظر گرفته می شود کمتر 
از وزن قانونی است و نان ها با کیفیت 

پایینی پخته می شوند.
وی با اشاره به واقعی کردن قیمت 
نان نیز توضیح داد: این موضوع سبب 
می شود نانوایان با توجه به سود معقول 
و جبران هزینه ها به تعهدات اجتماعی 
خود در مقابل مشتریان عمل کنند و 
رعایت مشتری مداری از طرف نانوا به 
اج��را درآید که در این صورت نانوا با 

تولید نان سالم، بهداشتی، باکیفیت و 
با وزن مناسب درصدد جذب مشتری 

خواهد بود.
مع��اون وزیر صنع��ت، معدن و 
تج��ارت ادامه داد: با این کار در واقع 
ی��ک ن��وع خودکنترل��ی و کنترل از 
ط��رف مصرف کننده به وجود می آید 
و مصرف کنن��ده نقش بازرس و ناظر 

را بازی می کند.
همچنی��ن با ع��دم خری��د نان 
بی کیفیت، غیربهداش��تی، نانوایان را 
مجبور به تولید نان باکیفیت می کنند.

قنب��ری تصریح ک��رد: میانگین 
دورریز و ضایعات نان کشور حدود 20 
تا 30 درصد برآورد شده که این میزان 
ب��ا اهداف اقتص��اد مقاومتی و حفظ 
حراس��ت از بیت المال و سرمایه های 

کشور منافات دارد.
مدی��ر عام��ل ش��رکت بازرگانی 
دولت��ی اظهار ک��رد: در حال حاضر 
ح��دود 80 تا 90 درصد نان تولیدی 
کش��ور به صورت دس��تی و س��نتی 
پخته می ش��ود که از لحاظ بهداشت 

و س��لامت مصرف کننده و همچنین 
ضایعات دورریز با مشکل مواجه است.

س��خنان این مق��ام دولتی یک 
روز پ��س از اظه��ارات مع��اون اول 
رئیس جمهور بیان شد که اعلام کرده 
بود دول��ت تصمیمی ب��رای افزایش 

قیمت نان اتخاذ نکرده است.
اس��حاق جهانگی��ری از اعضای 
دولت خواس��ته بود تا اطلاع رس��انی 
به موقع و دقیق داش��ته باش��ند و از 
مصاحبه برخی مسئولین درباره خبر 

افزایش قیمت نان گله کرده بود.
البته معاون وزیر صنعت، معدن 
و تج��ارت قبلا هم درب��اره ضرورت 
افزایش قیمت نان صحبت کرده بود 
اما محمد شریعتمداری معاون اجرایی 
رئیس جمهور صراحتا اعلام کرده بود 

که قیمت نان اصلاح خواهد شد.
مع��اون وزیر صنع��ت، معدن و 
تجارت با بی��ان اینکه طبق ماده 15 
قان��ون بودجه س��ال 1386 باید 40 
درصد نان کش��ور به طریق صنعتی 
تولید شود، گفت: این در حالی است 

که در حال حاضر س��هم نان صنعتی 
از تولید کل کش��ور ح��دود 10 الی 
15درصد است؛ بنابراین باید در این 

زمینه اقدام جدی صورت گیرد.
قنبری یکی از مزایای اجرای طرح 
ن��ان صنعتی، تولید نان های س��نتی 
بربری، س��نگک، تافت��ون و لواش با 
کیفیت بالا، س��الم و بهداشتی است 
که تضمین کننده س��لامت جامعه و 

اقتصاد پایدار در جامعه خواهد بود.
وی اظهار کرد: می توان انواع نان 
س��نتی را با استفاده از ماشین آلات و 
اب��زار پخت نان که امروزه در کش��ور 
نیز این صنعت ش��کوفا ش��ده، تولید 
کرد و تلفیقی از س��نت و مدرنیسم 
را در صنع��ت آرد و ن��ان ایجاد کرد 
ک��ه در این صورت هم ذائقه و عادات 
غذایی مصرف کننده حفظ می شود و 
هم از مخاطرات ناشی از تولید سنتی 

جلوگیری خواهد شد.
قنبری ب��ا بیان اینکه اس��تفاده 
نکردن یا استفاده کمتر از نان صنعتی 
دلیل فرهنگ��ی دارد، گفت: مردم از 

سالیان و نسل های گذشته به خوردن 
نان سنتی عادت کرده اند و تغییر ذائقه 
و عادت تنها با فرهنگ سازی و افزایش 
آگاهی مصرف کننده از طریق رسانه ها 

قابل تصور است.
مع��اون وزیر صنع��ت، معدن و 
تجارت توضیح داد: تعریفی که از نان 
صنعتی دایر بر احداث واحدهای تولید 
با ظرفیت تولید 20 تن به بالا در روز 
است که با توجه به سرمایه مورد نیاز 
برای ایجاد این واحدها، سعی بر این 
است ظرفیت های زیر 20 تن را نیز در 
قالب نان های صنعتی تعریف کنیم تا 
از این طریق مشارکت سرمایه گذاران 
در صنعتی س��ازی نان کشور بیشتر 
شود و روند این طرح شتاب افزون تری 

پیدا کند.
وی تاکی��د کرد: صنعتی س��ازی 
تولید نان کش��ور به این معنا نیست 
که نان ه��ای تولیدی، حجیم و نیمه 
حجیم باشند بلکه روش تولید نان های 
س��نتی نیز می تواند تغییر کرده و به 

روش صنعتی تولید شوند.

یک روز پس از مخالفت معاون اول رئیس جمهور صورت گرفت

تاکید دوباره معاون وزارت صنعت بر افزایش قیمت نان

هرچند وعده احیای سازمان مدیریت جزء برنامه های 100 روزه دولت 
بود، اما با وجود گذشت یک سال همچنان خبری از احیا نیست و مسئولان 
اصرار دارند، با تمدید فرصت های یک ماهه و درخواست کمک از رسانه  ها 

از ارائه پاسخ شفاف امتناع کنند. 
به گزارش فارس با روی کار آمدن دولت یازدهم بحث احیای سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی توسط رئیس جمهور قوت گرفت و حتی جزء وعده های برنامه  صد 
روزه دولت قرار گرفت، اما با وجود گذشت یک سال از عمر دولت تدبیر عمل به 
این وعده ساده نبوده و نشان می دهد، مشکلات و مصائب پیش  روی احیای این 
س��ازمان وجود دارد، ش��اید همین عامل موجب شده که مسئولان نیز با در نظر 

گرفتن مقاطع زمانی، باز هم نمی توانند آن را عملیاتی کنند.
برخی کارشناس��ان معتقدند نگاه دولت اصلاحات با ایجاد س��ازمان مدیریت 
متمرکز کردن رویکردهای توسعه ای و برنامه ریزی و آمایش سرزمینی برای کشور 
در قالب این س��ازمان بود، اما با گذش��ت زمان و فاصله گرفتن از اجرای عدالت 
اجتماعی و عدم توجه به پتانسیل های منطقه ای و بر هم خوردن توازن میان نقاط 
مختلف کشور با به کارگیری شیوه برنامه ریزی از بالا به پایین، دولت نهم و دهم 
را بر آن داشت تا با بر هم زدن تمرکز در این سازمان با رویکرد جدیدی آن را به 

کار بگیرد تا از بروکراسی ایجاد شده پرهیز کند.
هر چند شیوه کنونی نیز با اشکالاتی همراه است، اما باید کارشناسان فارغ از 
نگاه های سیاسی بر اساس اسناد بالادستی و سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری 
در بخش های فرهنگی، سیاس��ی،  اقتصادی، اجتماعی، جمعیتی و حتی سلامت 
رویکردی بر اساس ساختارهای منطقی، کاربردی و در عین حال توسعه ای با پرهیز 

از متورم شدن بروکراسی حاکم به آن تلاش کنند.
س��ازمان مدیریت از گذشته دو بال منابع مالی و نیروی انسانی داشته که به 
اعتقاد اهل فن نباید از هم جدا باش��ند و در این موضوع نیز ش��کی نیست و این 
همان بحثی است که نوبخت هم به آن اشاره می کند، زیرا هزینه کرد در طرح  ها 
و برنامه های مختلف نیاز به مدیریت کارآمد و نیروی انس��انی توانمند در عرصه 

عمل می  خواهد.
با این حال یکی از مسائلی که وجود دارد مخالفت برخی استانداران با احیای 
این سازمان است، زیرا بسیاری از اختیارات آن ها در بحث اجرای طرح  ها و پروژه  ها 
و برنامه ریزی در سطوح استانی از حیطه اجرایی، عملکردی و حتی نظارتی که به 

عهده خود آن ها بود خارج می شود.
موضوعی که برخی کارشناسان نیز به عنوان پاشنه آشیل انحلال سازمان از 
آن یاد می کنند و در عین حال برخی دیگر به حل شدن این مشکل با تغییر برخی 

فرایند ها و روش  ها قابل مرتفع شدن است.
یکی از معاونان معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی از ادغام دو معاونت و 
ایجاد سازمان مدیریت انتقاد کرد و گفت: شیوه اجرایی کنونی با انجام اصلاحاتی 

بهتر از احیای سازمان مدیریت سابق است.
همچنین در بخش رس��انه ای ژست مسئولان برای کمک خواهی از رسانه  ها 
ب��ه منظور حمایت های فکری در ایجاد س��ازمان مدیریت و برنامه ریزی به مذاق 
همه خوش می آید، اما غافل از اینکه برخلاف این ژس��ت رسانه ای هیچ اطلاعات 
و دیتای خاصی در اختیار رسانه قرار ندارد و همچنین هیچ مسئولی حتی حاضر 
به اظهارنظر در این باره نیست، زیرا برخی از آن ها معتقدند از آن ها خواسته شد 
تا در این باره اظهار نظر نکنند. با این وجود با اندک داشته ها، نظرات کارشناسی 

اطلاع رسانی شده است.
به تعبیری دیگر فضای بس��ته کنونی دو معاونت س��رمایه انسانی و معاونت 
نظارت راهبردی در مورد این موضوع مانع از کمک رس��انه  ها می ش��ود، در حالی 
که س��خنگوی دولت در نشست های خود خواستار به بحث گذاشتن کارشناسی 

احیای سازمان مدیریت در افکار عمومی و اذهان شده بود.
از نگاه دیگر سؤال اینجاست اگر نظر منتقدان دیروز انحلال سازمان مدیریت، 
با ورودش��ان به عرصه اجرایی کش��ور، امروز و با گذش��ت یک سال از عمر دولت 
تغییر یافته است، چرا حاضر به اطلاع رسانی آن نیستند و یا اینکه اگر قرار است 
این س��ازمان احیا ش��ود، چرا با وعده زمانی یک ماهه وجهه خود را در اذهان به 
گونه دیگر جلوه می دهند، بهتر بود به جای تعیین وقت یک ماهه فارغ از هر گونه 
جریان سازی که به مطالبه رسانه  ها و کارشناسان تبدیل شده است، با سعه صدر 
بیشتر به بحث و بررسی می گذاشتند، تا تجربه گذشته فارغ از خوب یا بد بودن 

آن مجدداً گریبانگیر این سازمان نشود.
سوال این است، اگر مسئولان اعتقاد دارند با تشکیل سازمان مدیریت انضباط 
بودجه ای ایجاد می ش��ود و علاوه بر کاهش هزینه اجرای کش��ور، بودجه به موقع 
تدوین و تصویب می شود و گامی به سوی بودجه عملیاتی و انضباط مالی و بودجه ای 
دولت برداشته می شود، پس چرا احیای این سازمان را با تاخیر همراه می کنند؟

البته نباید فضای قبلی احیا شود که اختیار یک وزیر پاسخگو در دست یک 
کارشناس غیر پاسخگو )به مجلس( در سازمان مدیریت باشد و بودجه به سلیقه 
یک کارشناس یا خدای نکرده بر اثر چانه زنی یا مقتضیات محلی به جای منافع 
ملی اختصاص یابد. چون وزیر نس��بت به عملکرد حوزه خود در کش��ور پاسخگو 

است، در حالی که اختصاص بودجه در سازمان مدیریت انجام می شود.

وعده 100روزه احیای سازمان مدیریت 
۳۶0 روزه شد

یک مقام مسئول شرکت ملی 
نفت ایران از مذاکره با 18 شرکت 
خارجی برای حضور در 40 بلوک 

اکتشافی جدید خبر داد.
نشس��تی  در  قلاون��د  هرم��ز 
خب��ری در تش��ریح سیاس��ت های 
جدید اکتش��اف نفت و گاز طبیعی 
ایران، گفت: مذاکره با 18 ش��رکت 
بین المللی برای امضای قراردادهای 
اکتش��اف و توس��عه در 40 بل��وک 
اکتشاف جدید نفت و گاز ایران آغاز 

شده است.
مدیر امور اکتشاف شرکت ملی 

نف��ت ایران ب��ا اعلام اینک��ه از 40 
بل��وک جدید اکتش��افی 15 بلوک 
در قال��ب قراردادهای جدید صنعت 
نفت به شرکت های خارجی معرفی 
خواهد شد تصریح کرد: دلیل تاکید 
بر همکاری با ش��رکت های خارجی 
کمبود منابع مالی در داخل کش��ور 

است.
به گزارش مهر، این مقام مسئول 
ب��ا بی��ان اینکه در طول 12 س��ال 
گذشته تاکنون حدود یک میلیارد و 
40 میلیون دلار در حوزه اکتشافات 
نفت و گاز ایران سرمایه گذاری شده 

اس��ت، اظهار داش��ت:  در این مدت 
15 بلوک اکتشافی تعیین شده بود 
ک��ه از این تع��داد کار 1 1 بلوک به 
انجام رسیده و س��ه بلوک دیگر به 
دلیل اعمال تحریم ها نیمه کاره رها 

شده است.
وی ب��ا ی��ادآوری اینکه در حال 
حاض��ر ضری��ب موفقی��ت عملیات 
اکتش��اف نف��ت و گاز در ایران 70 
درصد اس��ت تبیین ک��رد: این رقم 
در سالهای آینده کاهش می یابد به 
طوری که پیش بینی می ش��ود این 
ضریب به 50 تا60 درصد هم برسد.

مدیر امور اکتشاف شرکت ملی 
نفت ایران در خصوص تحقق برنامه 
پنجم توس��عه در بخش اکتش��اف 
نفت و گاز ه��م توضیح داد: اهداف 
اکتش��افات نفت و گاز ایران در سال 
اول اج��رای برنام��ه پنجم توس��عه 
با کش��ف چندی��ن مخ��زن جدید 
هیدروکربوری به طور کامل محقق 

شد.
قلاون��د در ادام��ه از فعالیت به 
طور همزمان 7 دکل خشکی و کل 
دریایی در بلوک های اکتشاف نفت 
و گاز ای��ران با اولویت مناطق مرزی 

خبر داد و افزود: جزئیات اکتشافات 
جدید نفت و گاز کشور به وزیر نفت 
ارائه شده و وزارت نفت می تواند  این 

اخبار را در اختیار مردم قرار دهد.
این مقام مس��ئول با اش��اره به 
اینکه بودجه امس��ال امور اکتشاف 
شرکت ملی نفت 110 میلیون دلار 
به علاوه 150 میلیارد تومان تعیین 
شده است، گفت: شرکت ملی نفت 
ایران به زودی با دانشگاه بارسلونا و 
یک ش��رکت اروپایی قرارداد جدید 
همکاری مطالعاتی در بلوک زاگرس 

امضا خواهد کرد.

طب�ق اعام س�ازمان تنظیم 
مق�ررات، بده�ی هم�راه اول و 
ایرانس�ل با مش�ترکان تس�ویه 

شده است.
اضافه دریافت 8 میلیارد تومانی 
اپراتور اول و 6 میلیارد تومانی اپراتور 
دوم بابت تاخیر در کاهش قیمت آوای 
انتظار و آهنگ پیشواز، سال گذشته 

به مشترکان بازگردانده شده است.
ری  خبرگ��زا رش  گ��زا ب��ه 
ف��ارس، رئی��س س��ازمان حمای��ت 
مصرف کنن��دگان و تولیدکنن��دگان 
در نشس��ت مجمع عموم��ی عادی 
سالیانه این س��ازمان، اظهار داشت: 
سال گذشته برای بخش مخابرات و 
فروش سیم کارت، مقرر شد همراه اول 
و ایرانسل اضافه دریافتی ها به مردم را 

عودت دهند.
سال گذشته اپراتور اول 8 میلیارد 
تومان و اپراتور دوم 6 میلیارد تومان 
بابت تاخی��ر در کاهش قیمت آوای 
انتظار و آهنگ پیش��واز از مشترکان 

اضافه دریافت کرده بودند.
این اضافه دریافت از آنجا ناش��ی 
شد که کمیس��یون تنظیم مقررات 
ارتباط��ات در جلس��ه 147 روز 5 
ش��هریورماه 1391 تعرف��ه آهن��گ 
پیش��واز و آوای انتظ��ار را از 500 
توم��ان به 300 توم��ان کاهش داده 
و این مصوبه را از مهرماه س��ال 91 
ب��ه اپراتورها برای اجرا ابلاغ کرد که 
با تاخیر اپراتورها، این اضافه  دریافت 

ایجاد شد.
اما طبق اعلام مسئولان سازمان 
تنظی��م مقررات این مبالغ در س��ال 
گذش��ته ب��ه ص��ورت ش��ارژ برای 
سیم کارت های اعتباری و بستانکاری 
در قبض برای س��یم کارت دائمی، به 
مشترکان بازگردانده شد و هم اکنون 
مش��ترکان مبالغ��ی از ای��ن بابت از 

اپراتورها بستانکار نیستند.

ب�ورس اوراق به�ادار تهران ب�ا در اختیار داش�تن38 صنعت 
ضعیف ترین عملکرد خود را از ابتدای سال تاکنون نشان داد و با 

زیان 27 صنعت مواجه شد.
به گزارش ایسنا، بورس اوراق بهادار تهران که به دلیل ابهامات سیاسی 
و اقتصادی از ابتدای س��ال تاکنون گرفتار رکود ش��ده است، در مرداد و 
شهریورماه ضعیف ترین عملکرد خود را بر جای گذاشت و میانگین زیان 
س��هامداران را تا س��طح 9/5 درصد افزایش داد. این در حالی اس��ت که 
س��هامداران بورس طی 9 ماه اخیر بیش از 50 درصد س��رمایه خود را از 

دست داده اند.
در همین حال با افزایش زیان سهامداران از ابتدای سال تاکنون، صنایع 
حاضر در بورس نیز با افزایش زیان مواجه شدند به طوری که از38 صنعت 
حاض��ر در بورس 27 صنعت میانگین زیان خود را افزایش داده و تنها 8 

صنعت با سوددهی مواجه شدند.
بنابراین گزارش: صنایعی همچون، سایر واسطه گری های مالی، خودرو 
و ساخت قطعات، کاشی و سرامیک و قند و شکر از صنایع مطرحی بودند 
که از کسب بازدهی مثبت بی نصیب مانده و زیان یک تا سه درصدی را 
نصیب همراهان خود کردند. البته زیان این صنایع از زیان شاخص بورس 

تهران یعنی بازدهی منفی 3 درصدی در یک ماه اخیر کمتر بود.
اما صنایعی همچون رایانه، سرمایه گذاری ها، استخراج کانه های فلزات، 
فلزات اساس��ی و شرکت های چند رشته ای صنعتی از صنایعی بودند که 

زیانی بیشتر از میانگین بورس نصیب سهامداران خود کردند.
در ای��ن می��ان صنعت خدمات فنی و مهندس��ی و دباغی با زیان 10 
درص��دی بیش��ترین میزان زیان را نصیب س��هامداران ک��رده و در قعر 
جدول صنایع بورس��ی ایستادند. سایر محصولات کانی غیر فلزی، املاک 
و مستغلات، ساخت محصولات فلزی، ابزار پزشکی، محصولات کاغذی و 
کشاورزی و دامپروری از صنایعی بودند که زیان 5 تا 8 درصدی را نصیب 

سهامداران خود کردند.
نامه انتقادی یک سهامدار

از سوی دیگر توقف طولانی مدت نماد معاملاتی شرکت پالایشگاهی 
که س��هم بزرگی در بورس دارند زیان س��نگینی به سهامداران آنها وارد 

کرده است.
در همین رابطه، بیگلری یکی از سهامداران شرکت های پالایشگاهی 
در نامه ای به سرویس اقتصادی روزنامه کیهان نوشت: متاسفانه در طول 
یک س��ال گذشته بازار سرمایه که از جمله منابع اصلی تامین نقدینگی 
شرکت های بزرگ محسوب می گردد روز به روز روند نزولی را طی می نماید.

وی افزود: مشکل دیگر این بازار توقف انجام معاملات شرکت های بزرگ 
پالایشگاهی از جمله شرکت پالایشگاه نفت اصفهان می باشد. یعنی خرید و 
فروش سهام شرکت مذکور از اسفندماه سال گذشته و به مدت شش ماه 
متوقف گردیده اس��ت به طوری که علاوه بر از بین رفتن بخش عمده ای 
از اصل سرمایه گذاری، امکان دسترسی به باقی مانده مبلغ سرمایه گذاری 
نیز غیرممکن می باش��د و این موضوع علی الخصوص برای سرمایه گذاران 
جزء که با توجه به صحبت های رئیس جمهور محترم در تبلیغات انتخاباتی 
و همچنین صحبت های آقای طیب نیا وزیر محترم امور اقتصادی و دارایی 
مبنی بر حمایت از تولید و سرمایه گذاری در بخش تولید منافات دارد چرا 
که سهامداران جزء سرمایه اندک خود را با سخنان رئیس جمهور و وزیر 
اقتصاد وارد بورس نمودند ولی الان با مشکلات عدیده مالی مواجه شده اند.

این سهامدار در پایان نامه اش با انتقاد از وضعیت بورس پرسیده است: 
آیا این اس��ت معنای حمایت دولت محترم از تولیدات داخلی، واحدهای 
تولیدی و سرمایه گذاری در بخش تولید؟ آیا کنترل نرخ تورم در جامعه 
به قیمت از بین رفتن نقدینگی بخش تولید و فرصت های ش��غلی است؟ 
دلایل واقعی توقف معاملات ش��رکت های پالایشگاهی که از بزرگ ترین 

شرکت های پذیرفته شده در بورس هستند، چیست؟

طی سال جاری رخ داد
زیان دهی 70 درصد صنایع بورس

نتایج یک نظرسنجی نشان داد 
70 درصد فعالان اقتصادی کشور 
معتقدند، اقتصاد کش�ور از رکود 

خارج نشده است.
ح��دود 2 هفت��ه پیش ب��ود که 
رئیس جمهور، در یک سخنرانی کاملا 
رس��می گفت: اقتصاد ای��ران از رکود 
خ��ارج ش��ده اس��ت او اذع��ان کرده 
محاسبات 3 ماهه اول سال 93 نشان 
می دهد که دولت از رکود سختی که 
در س��ال های پیش درگی��ر آن بوده 
به س��لامت عب��ور کرده اس��ت و به 
رش��د اقتصادی 2/5 درصدی رسیده 
اس��ت. این س��خنان حس��ن روحانی 
بلافاصله با واکنش ه��ای متفاوتی در 
فضای رسانه ای کش��ور روبرو شد. به 
گزارش »نسیم«، عده ای از نزدیکان او 
)اقتصاددانان طیف دولت( حرف های 
رئیس جمهور را توجیه کردند و عده ای 
دیگر نیز اظهارات او را مطابق با اصول 
کارشناس��ی علم اقتصاد ندانس��تند و 
به آن اعتراض کردن��د و حتی اذعان 
کردند نشانه های خروج از رکود اصلا 

در اقتصاد ایران مشاهده نمی شود.
برای واکاوی این موضوع، سرویس 
اقتصادی »نس��یم« به سراغ 34 تن از 
فعالان  اقتصادی و بازار رفته و از آنها 
پرس��یده آیا خ��روج از رکود را حس 
کرده ان��د؟ چه راه��کاری برای خروج 
از رکود اقتصادی به دولت پیش��نهاد 

می دهند؟
نتایج این نظرسنجی نشان داد که 
70 درص��د فعالان اقتصادی معتقدند 
اقتصاد کشور از رکود خارج نشده است.

شرکت ملی نفت خبر داد

آغاز مذاکره نفتی با 18 شرکت خارجی برای اکتشافات جدید

وزی�ر اقتص�اد تاکی�د ک�رد: 
بنگاه ها و ام�اک بانک ها باید به 

مردم واگذار شود.
عل��ی طیب نیا در جلس��ه مجمع 
عمومی بانک س��په در خصوص لزوم 
خ��روج بانک ها از بن��گاه داری، افزود: 
طی یکس��ال گذش��ته بانک مرکزی 
بررسی های خوبی انجام داده تا دلایل 
رفتن بانک ها به س��مت بنگاه داری را 

شناسایی و آن را حل و فصل کند.
رئیس مجم��ع عمومی بانک ها با 
بیان آنکه یکی از دلایل رفتن بانک ها 
به س��مت بنگاه داری عدم سودآوری 
آنه��ا در عملی��ات اصل��ی بانکداری 
است، افزود: مجموعه ای از تصمیم ها 
ک��ه بتواند عملیات اصلی بانکداری را 
س��ودآور کند، ب��رای بانک ها در نظر 

گرفته شده است.
وی با اش��اره به اینک��ه در برنامه 
خروج از رکود راه های متعددی برای 
افزای��ش س��رمایه بانک ها پیش بینی 
کرده ای��م، ابراز امیدواری کرد که این 
برنامه ها در مجلس به تصویب برسد تا 
بتوانیم آن را عملیاتی و سرمایه بانک ها 
را به حد نصاب اس��تاندارد بین المللی 
نزدیک و مشکل کمبود منابع را حل 

و فصل کنیم.
طیب نی��ا ب��ا بیان اینک��ه باید به 
سراغ واگذاری بنگاه ها برویم، تصریح 
کرد: بنگاه هایی که بانک ها داوطلبانه 
خریداری کرده اند یا دولت به تکلیف، 
عوض بدهی خود به آنها واگذار کرده و 
یا در فرایند تملیک وثایق بانک ها مالک 

آن شده اند باید به مردم واگذار شود.

وزیر اقتصاد با بیان اینکه در بحث 
واگذاری ها هم با محدودیت های جدی 
مواجه هستیم، گفت: در مورد املاک و 
مستغلات و فروش املاک تملیکی به 
لحاظ فرهنگی قانونی با توجه به اینکه 
در ش��رایط رکود هستیم، کار سختی 

پیش رو داریم.

وی با بی��ان اینکه در وزارت امور 
اقتصادی و دارای��ی کارگروهی برای 
برنام��ه تحول راهب��ردی نظام بانکی 
تشکیل شده است، افزود: کارگروهی 
در وزارت اقتصاد با تاکید بر بنگاه های 
دولتی برای تحول راهبردی در نظام 
بانکی تشکیل شده تا برنامه منطقی 

عملیاتی برای بانک ها طراحی کند.
وزی��ر اقتصاد با بیان اینکه تلاش 
جدی دولت در یک سال گذشته این 
بوده که تکالیف بانک ها کمتر ش��ود، 
گف��ت: علیرغم محدودیت های دولت 
و تحریم ها ت��لاش کردیم تا کمتر به 

نظام بانکی فشار وارد شود.
وی در خص��وص س��رمایه پای��ه 
بانک ها برای بنگاه داری، یادآور ش��د: 
40 درصدی که به عنوان سرمایه پایه 

بانک برای بنگاه داری مطرح شده در 
واقع س��قف بانک مرکزی اس��ت، لذا 
بانک ها نباید فراتر از آن بنگاه داشته 
باشند. طیب نیا افزود: باید به این سمت 
حرکت کنیم که بانک ها کار اصلی و 
واقعی بانکداری را به شکل تخصصی 
و حرفه ای انجام دهند، این خواس��ته 
عمومی جامع��ه، دولت و مقام معظم 

رهبری است.
ولی الله س��یف، رئیس کل بانک 
مرکزی هم در این جلسه، وجود رقابت 
نادرس��ت در سیس��تم بانکی را باعث 
کاهش حاشیه سود بانک ها دانست و 
اظهار داشت: با تدابیر اتخاذ شده این 
رقابت ناس��الم برای افزایش نرخ سود 
سپرده ها که باعث افزایش قیمت تمام 

شده پول می شد از بین رفت.

وزیر اقتصاد:

بنگاه ها و املاک بانک ها باید به مردم واگذار شود

معاون سازمان ملی استاندارد 
ایران از ابط�ال پروانه واحدهای 
لبنی اس�تفاده کنن�ده از روغن 
پالم در محصولاتش�ان از س�وی 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی خبر داد.
وحید مرندی مقدم در نشس��ت 
خبری ب��ا خبرن��گاران در خصوص 
آخرین نتایج بررس��ی های س��ازمان 
مل��ی اس��تاندارد در خصوص وجود 
روغن پال��م در فرآورده ه��ای لبنی 
گفت: هر ایرانی سالانه 20 کیلوگرم 
روغن مصرف می کند که 50 درصد 
آن پالم است، این در حالی است که 
اس��تفاده از این روغن برای سلامت 
انس��ان مضر نیس��ت؛ بلکه نباید در 
فرآورده ه��ای لبنی تعیین ش��ده از 
سوی سازمان ملی استاندارد و وزارت 
بهداش��ت، درمان و آموزش پزشکی 

مورد استفاده قرار گیرد.
معاون نظارت بر اجرای استاندارد 
سازمان ملی استاندارد افزود: چنانچه 

واحدهای لبنی در فرآورده های تعیین 
شده از سوی دس��تگاههای مذکور، 
روغن پالم اس��تفاده کنن��د به طور 
قطع تخلف محسوب می شود و پرونده 
واحدهای متخلف نی��ز به دادگاهها 
ارجاع خواهد شد و اگر مراجع قضایی 
اجازه دهند، به مردم معرفی ش��ده و 

نام آنها اعلام می شود.
وی تصریح کرد: اسامی متخلفان 
در زمینه استفاده غیر مجاز از روغن 
پال��م در فرآورده ه��ای لبن��ی میان 
س��ازمان مل��ی اس��تاندارد و وزارت 
بهداشت یکسان نبوده و مغایرتهایی 
داشته است که به نحوه نمونه گیری 
از این فرآورده ها برمی گردد؛ این در 
حالی اس��ت که نمونه های س��ازمان 
ملی استاندارد از بازار جمع آوری شده 

و دامنه وسیع تری را در برمی گیرد.
به گفته مرن��دی مقدم، قابلیت 
شناسایی پالم در فرآورده های لبنی 
بسیار سخت است و البته امکان پذیر؛ 
اما در مرحله اول مقرر شد تا استفاده 

از چربی های گیاهی در این فرآورده ها 
مورد شناسایی واقع شود.

وی اظهار داشت: وزارت بهداشت، 
درم��ان و آم��وزش پزش��کی پروانه 
س��اخت واحدهای��ی که ب��ه صورت 
غیرمجاز از روغن پالم در فرآورده های 
لبنی استفاده می کنند را ابطال کرده 
اس��ت و س��ازمان ملی استاندارد نیز 
در پروانه های استاندارد این واحدها 
تجدی��د نظ��ر خواهد ک��رد؛ اما این 
تصمیمات بای��د در کمیته ملی نیز 
که س��ازمان ملی استاندارد نیز یک 
عضو آن است، مورد بررسی قرار گیرد. 
به گزارش مهر، معاون س��ازمان 
ملی استاندارد خاطرنشان کرد: ممکن 
است در استاندارد ملی فرآورده های 
لبنی تجدیدنظر ش��ود ول��ی نیاز به 
بررسی دارد. در عین حال نکته حائز 
اهمیت ابطال پروانه ساخت واحدهای 
متخلف لبنی از سوی وزارت بهداشت 

است.
وی افزود: بیش��ترین استفاده از 

روغن پال��م در فرآورده های پرچرب 
همچون ماست خامه ای، پنیر خامه ای 
و ماس��ت موسیر اس��ت که به مردم 
توصیه می شود برای حفظ سلامتی 
خ��ود از ای��ن فرآورده ه��ا حتی در 
ص��ورت عدم اس��تفاده از روغن پالم 
اس��تفاده نکنند. معاون سازمان ملی 
اس��تاندارد ای��ران در ادام��ه با بیان 
اینکه استفاده از خمیر مرغ در تولید 
کالباس و سوس��یس غیرمجاز است، 
گفت: از تولید فرآورده های سوسیس 
و کالباس��ی که در آنها از خمیر مرغ 
استفاده شده باشد، جلوگیری خواهد 
ش��د. مرندی مقدم با تأکید بر اینکه 
س��ازمان ملی استاندارد از اول مرداد 
ماه سال 90 تاکنون استفاده از خمیر 
مرغ در تولید سوسیس و کالباس را 
ممنوع کرده اس��ت، اف��زود: پس از 
سه س��ال وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی اخیراً نظر استاندارد 
را در خصوص استفاده از خمیر مرغ را 
پذیرفته و پروانه ساخت واحدهایی که 

از این کالا برای تولیدات خود استفاده 
می کنند، باطل کرده است.

وی اضافه کرد: خمیر مرغ بشدت 
در مع��رض آلودگی قرار دارد و آنچه 
ک��ه در تولید برخی از سوس��یس و 
کالباس ها اتفاق می افتد، بار آلودگی 
آن بس��یار بالاست و س��ازمان ملی 
استاندارد نیز اجازه استفاده از خمیر 

مرغ را نمی دهد.
مرن��دی مقدم با بی��ان اینکه در 
سال 91 و با همکاری سازمان بازرسی 
کل کشور از 300 واحد تولیدی حدود 
یکهزار و 11 نمونه برداری شد، گفت: 
از این تعداد نمونه حدود 288 مورد 
غیرمجاز مشاهده شد که پروانه های 

استاندارد آنها را تعلیق کرده ایم.
استاندارد  معاون س��ازمان ملی 
ایران اضافه کرد: در سه سال گذشته، 
این سازمان استفاده از خمیر مرغ را 
مجاز ندانس��ته اما وزارت بهداش��ت 
پروانه ساخت برای واحدهای تولیدی 

صادر کرده است.

وزارت جهاد کش�اورزی محصولات باغ�ی دارای قابلیت صادراتی به 
روس�یه شامل: مرکبات، سیب، انگور، س�بزی، صیفی و انواع گل و گیاه 

را اعام کرد.
به گزارش ایسنا، پس از آن که روسیه فهرست نیازمندی های غذایی و کشاورزی 
خود را در قالب بیش از 60 محصول مختلف به ایران اعلام کرد و مقامات روسی در 
جلسه ای مشترک با بازرگانان و مسئولان ایرانی به مذاکره نشستند، وزارت جهاد 
کشاورزی فهرست تولیدات و محصولات دارای قابلیت صادراتی را اعلام کرد که 
براین اساس صادرکنندگان می توانند با اخذ مجوزهای لازم، محصولات مورد نیاز 

روسیه را در قالب این فهرست تأمین کنند.
در فهرس��ت ارسالی روس ها به ایران انواع میوه و صیفی جات، موز، هندوانه، 
سیب طلایی )زرد(، پرتقال، نارنگی، گریپ فروت، انگور سفید و قرمز، گلابی، هلو، 
ش��لیل، انواع گوجه، انواع خیار، آجیل مخلوط، بادام بو داده، س��بزیجات ش��امل 
گل کلم یخ زده، س��بزیجات تابس��تانی یخ زده، کلم بروکلی، سبزیجات ریشه ای 
تازه و یخ زده، س��بزیجات کنسروی، گوجه فرنگی گیلاسی، روغن زیتون، کنسرو 
صیفی ج��ات، قارچ به صورت یخ زده و مخلوط، چای و آناناس دیده می ش��ود که 
البت��ه برخی از این محصولات مانند قهوه، روغن زیتون، آناناس و... هس��تند که 
در ایران تولید چندانی ندارند و جزو محصولات وارداتی به ش��مار می روند که به 
گفته عیسی کلانتری، دبیر کل خانه کشاورز می توان این محصولات را از طریق 

صادرات مجدد برای روس ها تأمین کرد.
یکی دیگر از موضوعاتی که برای ایران بسیار حائز اهمیت بوده بحران آبی است 
که روز به روز هشدار و خطر بروز آن برای کشور جدی تر می شود اما در این میان 
در فهرس��ت نیازمندی های غذایی روسیه نام محصولاتی مانند انواع صیفی جات، 
هندوانه و س��ایر محصولات باغی آب بر به چش��م می خورد که به اعتقاد کلانتری 
نبای��د ای��ران برای تأمین این محصولات به روس ه��ا آن هم در برنامه بلند مدت 
تعهدی بدهد چرا که این محصولات در سال گذشته زراعی تولید شده و قابلیت 
صادرات به روس��یه دارند اما ایران با توجه به محدودیت ش��دید منابع آبی شاید 
دیگر قادر نباشد که مجدداً در تولید این محصولات که چندان ارزآوری اقتصادی 

مطلوبی هم ندارند رکوردشکنی کند.
البته وزارت جهاد کشاورزی در فهرست جدید بالغ بر 20 نوع محصول مختلف 
و میزان توانمندی ایران را در تولید و صادرات انواع محصولات باغی برای س��ال 

جاری اعلام کرده است.

فن�اوری  و  ارتباط�ات  وزی�ر 
اطاعات ب�ه نامه اخیر معاون اول 
ق�وه قضائی�ه ب�ه ای�ن وزارتخانه 
جهت ح�ذف مصادیق مجرمانه از 
سامانه ارتباطی اینترنتی واکنش 

نشان داد.
محم��ود واعظ��ی در گفت وگو با 
فارس در خص��وص نامه اخیر معاون 
اول قوه قضائیه به این وزارتخانه جهت 
ح��ذف مصادیق مجرمانه از س��امانه 
ارتباط��ی اینترنتی گفت: م��ا در این 
رابطه قطع��ا کار کرده ایم و هم اکنون 

نیز کار می کنیم.
وی افزود: درباره محتوای مجرمانه 
ب��ه طور جدی اعتق��اد داریم که باید 
حذف شود و این حرف درستی است.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گف��ت: ام��ا این که با مس��دود کردن 
بخواهیم این کار را درست کنیم، حرف 

دیگری است.
پیش از این معاون اول قوه قضائیه 
طی نامه ای خواستار ایجاد نرم افزاری 
برای ح��ذف مصادیق مجرمانه و ارائه 

نرم افزارهای داخلی در این باره شد.

واکنش واعظی به نامه اژه ای:
محتوای مجرمانه 

شبکه های اجتماعی 
باید حذف شود

اعام نتایج یک نظرسنجی
اقتصاد کشور

 از رکود
 خارج نشده است

سازمان تنظیم مقررات:
بدهی همراه اول

 و ایرانسل
 با مشترکان

 تسویه شده است

وزارت جهاد کشاورزی اعام کرد
فهرست محصولات کشاورزی 

صادراتی ایران به روسیه

سازمان استاندارد: استفاده از خمیر مرغ
در تولید سوسیس و کالباس غیرمجاز است

* در راستای گسترش ارتباطات علمی و فناوری صنعت و دانشگاه در جهت 
توس��عه پایدار و دانش بنیان کش��ور تفاهم نامه  همکاری مشترک بین معاون 
وزیر صنعت، معدن و تجارت و معاون وزیر علوم، تحقیقات و فناوری منعقد 
شد. معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در این آیین ضمن اظهار خرسندی 
از امضای این تفاهم نامه با اش��اره به تقویت ارتباط صنعت و دانش��گاه گفت: 
رابطه صنعت و دانش��گاه می تواند آینده کشور را از بعد دانش فنی و صنعتی 
تضمین کند. سیدمحمدعلی سید ابریشمی ادامه داد: با کمک دانشگاهیان به 
واحدهای صنعتی می توانیم شاهد روزآمد شدن دانش فنی واحدهای صنعتی 

و همچنین ایجاد اشتغال پایدار در کشور باشیم.
* مدیرکل امور بیمه ش�دگان تامین اجتماعی گفت: احتساب سوابق 
مدت خدمت سربازی یا شرکت داوطلبانه در جبهه در زمان اشتغال 
و بیمه پردازی بیمه ش�ده انجام می شود.س�یروس نصیری افزود: به 
اس�تناد قانون اصاح تبصره ماده 14 قان�ون کار و الحاق یک تبصره 
ب�ه آن، مص�وب 83/1/30 و قانون استفس�اریه قانون مذکور مصوب 
85/3/28 مجلس شورای اسامی و آئین نامه اجرایی مربوطه مصوب 
84/4/8 هیئت محترم وزیران، احتساب مدت خدمت نظام وظیفه و 
حضور داوطلبانه در جبهه تمامی مشمولین قانون تامین اجتماعی با 
دارا بودن شرایط مقرر قانونی از جمله بیمه پردازی در زمان ارائه تقاضا 
و داشتن دو سال سابقه بیمه و همچنین پرداخت حق بیمه متعلقه طبق 
ضوابط مقرر در ماده 3 آئین نامه اجرایی مذکور به نسبت هفت سی  ام 

سهم بیمه شده و بیست و سه سی ام سهم دولت امکان پذیر است.
* معاون وزیر راه در جلسه فوق العاده ستاد ارتقای ایمنی راه آهن که به منظور 
بررسی مشکلات محور ریلی جنوب در راه آهن جمهوری اسلامی ایران برگزار 
شد، با اشاره به فرسودگی خط آهن این منطقه، گفت: عامل اصلی ایجاد سوانح 
در این محور فرسودگی خطوط و ناوگان است. مدیرعامل راه آهن در این جلسه 
ضمن بررسی سانحه خروج قطار باری در محور جنوب با تاکید بر بهسازی و 
بازسازی بخشی از محور ریلی جنوب افزود: بلاک قارون - دورود و سپید دشت 
- چمسنگر قسمتی از این محور است که تا پایان سال بازسازی خواهد شد.
* رئیس اتحادیه مشاوران اماک تهران با بیان اینکه دولت با تنها یک 
سیاست خاص همچون مسکن  مهر یا مسکن اجتماعی، قادر به تامین 
نیاز مسکن دهک های کم درآمد نخواهد بود، شیوه تجربه شده سایر 
کش�ورها در این بخش را به مس�ئولان پیشنهاد کرد. حسام عقبایی 
گفت: در خیلی از کشورها، دولت ها از مدل »گام به گام« برای پاسخ به 
نیاز مسکن اقشار هدف )خانواده هایی که جزو سه تا چهار دهک اول 
جامعه هستند( استفاده می کنند به طوری که در گام اول با اختصاص 
تس�هیات مسکن اجاره ای، وضعیت حاد این گروه تحت کنترل قرار 
می گی�رد و در گام های بعدی با تقویت قدرت اولیه پس انداز در آنها، 
شرایط خرید مسکن و ارائه مسکن مالکیتی برای آنها فراهم می شود.

* با اجرای عملیات کابل برگردان ارتباط تلفنی مشترکین با پیش شماره های 
2230 الی 2233، 2250 الی 2253، 2614 و 2630 الی 2632، 5504 الی 
5509 و 5530 ال��ی 5535، 7266 و 7623، 3450 ال��ی 3458 از امروز به 

مدت 72 ساعت با اختلال همراه است.


